
                                                        Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo  

a vzdelávanie zo dňa 8.februára 2023 

  

Miesto zasadnutia: Mestský úrad v Nitre 

  

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 2 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, Mgr. Vladimír Ballay 

  

Program:  

   

1. Otvorenie 

2. Prehľad investičných akcií školstva v roku 2023 a možnosti ich realizácie z výziev  - Plán  

    obnovy a odolnosti a Program Slovensko a z rozpočtu Mesta Nitry  

    (predkladá: PaedDr. Orságová, Mgr. Špoták)  

3. Rozpočet Mesta Nitry v roku 2023 v oblasti školstva – aktuálne informácie 

4. Rôzne 

5. Diskusia 

6. Záver 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie.  

  

Priebeh zasadnutia: 
  

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“). Privítala 

prítomných, predstavila doplnených členov komisie z radov odborníkov, následne im 

predstavila aj poslancov mestského zastupiteľstva schválených do komisie pre mládež, 

školstvo a vzdelávanie. Oboznámila komisiu s návrhom programu. Nikto z členov nemal 

námietky. 

 

K bodu 2/ 

Prehľad investičných akcií školstva v roku 2023 a možnosti ich realizácie z výziev  - Plán 

obnovy a odolnosti a Program Slovensko a z rozpočtu Mesta Nitry 
PaedDr. Orságová – uviedla členov komisie do problematiky – vychádza sa z požiadaviek 

riaditeľov materských a základných škôl, vytvoria sa podklady, hľadajú sa riešenia, spôsoby 

realizácie a určia sa priority.(Príloha č.1)   

Mgr. Ballay – vedúci odboru projektového a strategického riadenia - informoval 

o možnostiach financovania investičných akcií školstva prostredníctvom výziev Plán obnovy 

a odolnosti a výziev operačného programu Slovensko. Pri jednotlivých investičných akciách 

musia byť vyšpecifikované podmienky, pri niektorých je potrebné pripraviť projektovú 

dokumentáciu. 

PaedDr. Orságová – upresnila, že sme na odbore školstva vyčlenili v minulom roku financie 

na projektové dokumentácie na investičnú akciu MŠ Golianova, MŠ Platanova, MŠ Alexyho.  



Pri MŠ Staromlynská je potrebné riešiť statiku. Bude sa robiť kuchyňa v ZŠ Topoľová – má 

pripravenú projektovú dokumentáciu a stavebné povolenie, chceme rekonštruovať kuchyňu aj 

v ZŠ Nábrežie  mládeže a využiť projektovú dokumentáciu z rekonštrukcie kuchyne ZŠ 

Škultétyho pri kuchyni v ZŠ Beethovenova a v ZŠ s MŠ Na Hôrke. Upozornila, že bude 

potrebné rozšíriť aj kapacitu ZŠ kráľa Svätopluka, nakoľko sa v blízkej lokalite uskutoční 

masová výstavba s 2 500 bytovými jednotkami. 

RNDr. Rácová – podotkla, že pri tomto developerskom projekte v lokalite Párovské lúky boli 

pripomienky, je tam naprojektovaná len materská škola, ale bude potrebná aj základná škola. 

Informovala sa na termín výzvy, kedy sa začnú predložené investičné akcie škôl realizovať 

a či sa stihnú pripraviť projektové dokumentácie. 

Mgr. Ballay – uviedol, že napríklad pri materských školách a ZŠ Tulipánová je v polovici 

februára výber zhotoviteľa a celý proces môže trvať 3 – 4 mesiace. Pri Pláne obnovy 

a odolnosti ešte termín nie je známy, súťaž na projektanta by mohla byť hotová na konci roka, 

v polovici roka 2024 sa môže začať, celá realizácia by mohla byť ukončená aj s vyúčtovaním 

do konca roka 2026. 

Ing. Hatala – informoval sa, či je na OŠMaŠ vyčlenená nejaká finančná čiastka na projektové 

dokumentácie. 

PaedDr. Orságová – vysvetlila situáciu, že v minulom roku malo školstvo z rozpočtu mesta 

vyčlenených 1,2 milióna €, teraz by sme potrebovali 1,5 milióna, ale máme vyčlenených len 

300 tisíc €. Ak by sme ich dali na projektové dokumentácie, na iné už nemáme. 

Ing. Hatala – podotkol, že developer je schopný postaviť byty skôr, ako sa nám podarí niečo 

zrealizovať, mali by sme porozmýšľať, či sa nezamerať už teraz na projektovú dokumentáciu 

na ZŠ kráľa Svätopluka na rozšírenie kapacít.  

RNDr. Rácová – upozornila, že rozšírenie kapacít ZŠ kráľa Svätopluka nerieši potrebu 

lokality Párovské lúky. Požiadala vedúcu OŠMaŠ, aby pripravila informáciu (v spolupráci 

s riaditeľkou školy), aké sú predstavy rozšírenia kapacít uvedenej základnej školy na 

Zobore,  možnosti vyčlenenia financií na projektovú dokumentáciu, predstava dostavby, 

vytvorenie nejakej štúdie, resp. kto by toto všetko mohol pripraviť, takéto podklady na 

zrealizovanie akcie. 

Mgr. Ballay – odporúčal spolupracovať pri tomto s útvarom hlavného architekta, aby urobili 

návrh a potom to budú komunikovať s ministerstvom ohľadom financovania, predpoklad by 

bol okolo 1,2 milióna €. 

RNDr. Rácová – uviedla, že aj na mestskom zastupiteľstve upozornili, že 300 tisíc € na 

opravy a údržbu školských budov nepostačuje, ale dostali od pána primátora prísľub, že sa to 

bude riešiť pri záverečnom účte. Zdôraznila, že mali by sa vybrať z predloženého zoznamu tie 

investičné akcie, ktoré treba tento rok urobiť, rozdeliť to treba na jednotlivé oblasti – areály, 

jedálne a pod. Je potrebné pripraviť na budúcu komisiu požiadavky z materských 

a základných škôl, určiť aj nacenenie, vyberú sa priority, aby sme pri záverečnom účte boli 

pripravení a mohli pýtať toľko, koľko potrebujeme. Čo sa týka predložených akcií – 

rozšírenie jedální ZŠ Topoľová a ZŠ Nábrežie mládeže, ZŠ Beethovenova a ZŠ s MŠ Na 

Hôrke – treba pripraviť nejaký časový rámec.  

Mgr. Špoták – doplnil, že sú vo výzve aj jedálne, aj rozšírenie kapacít a iné kritériá a je tam 8 

% spolufinancovanie. 

PaedDr. Orságová – upresnila, že ZŠ Topoľová potrebuje zrekonštruovať jedáleň, kde padá 

strop. Zopakovala aj požiadavku z posledného zasadnutia komisie na údržbu školských 

areálov. 

Ing. Hatala – zdôraznil potrebu riešiť areál za CVČ Domino, dozvedel sa o kontajnerovom 

riešení tohto areálu. 



 Mgr. Hlavatý, PhD. – uviedol, že ako riaditeľ CVČ sa dozvedel o poslednom variante návrhu 

riešenia ihriska zo sociálnej siete. Stavebné rozhodnutie je vydané, len práce stoja a ihrisko 

nemôžu v žiadnej podobe používať. 

RNDr. Rácová – podotkla, že je potrebné riešiť aj školské areály a ihriská, aj keď nie je 

možné urobiť všetko, čo bolo predložené dnes. Treba vybrať priority, malo by tam byť aj 

ihrisko za CVČ Domino. 

Mgr. Ballay – doplnil, že sa s ním počítalo pri operačnom programe Slovensko. Ak bude 

všetko pripravené, podáme to. 

RNDr. Rácová – zdôraznila, že vyberieme tie akcie, ktoré budú mať pripravenú projektovú 

dokumentáciu – navrhuje ihrisko ZŠ Krčméryho, ZŠ kráľa Svätopluka a ZŠ Cabajská.  

Mgr. Ballay – upozornil, že v zmysle požiadaviek výzvy musí tam byť viac aktivít, nemôže 

byť len jedna, napríklad len ihrisko. 

PaedDr. Orságová – upresnila, že napríklad pri ZŠ Topoľová je viac aktivít – strecha, 

bezbariérovosť, ihrisko. ZŠ kráľa Svätopluka má projektovú dokumentáciu na vonkajší ovál 

a bezbariérovosť. 

RNDr. Rácová – zhrnula, že pri oprave školských areálov uprednostníme tieto dva – ZŠ 

Topoľová a ZŠ kráľa Svätopluka a ešte ihrisko za CVČ Domino – tam je treba zistiť, aký je 

skutočný stav s projektovou dokumentáciou. Treba, aby odbor školstva v spolupráci 

s riaditeľmi dotknutých škôl doplnili do projektu ďalšie aktivity tak, ako o tom hovoril pán 

Ballay.  

 

K bodu 3/ 

Rozpočet Mesta Nitry v roku 2023 v oblasti školstva – aktuálne informácie 
RNDr. Rácová – predstavila materiál pripravený odborom školstva (Príloha č.2), ktorý 

obsahuje porovnania financovania škôl s školských zariadení pri použití koeficientu daného 

ministerstvom 107,54 a koeficientom nižším, je tam prehľad finančnej situácie a celkový stav 

rozpočtu v kapitole školstva. 

P. Gajdošová – podotkla, že koeficient na výpočet financovania originálnych kompetencií 

z podielových daní určený ministerstvom (107,54) je pre každého žiaka rovnaký na celom 

Slovensku, len v Nitre sa tomu bránia. Tieto výpočty ukazujú, že niekedy školám ani toto 

nepostačuje, potom to Mesto musí dofinancovať.  

RNDr. Rácová  - upozornila, že jednotkový koeficient nemôžeme spochybňovať, je záväzný 

a preto je v súlade s ním pripravené aj VZN. 

 

K bodu 4/ 

Rôzne 
 

Ing. Hatala – informoval, že sa zúčastnil zasadnutia rady školy pri ZŠ kráľa Svätopluka 

a zaujímalo ich tam aj dofinancovávanie energií. Škole prišla faktúra za elektrinu namiesto 

pôvodných 1 800 € zvýšená na skoro 10 tisíc €. Z MŠVVaŠ SR prišlo usmernenie, že 

v januári a februári im to uhradia. Riaditeľka január uhradila, má pripravených 120 tisíc €, 

potrebovala by ešte 150 tisíc €. 

PaedDr. Orságová – zdôraznila, že je preto potrebné používať ten vyšší koeficient. 

Mgr. Halajová – dokladovala situáciu vo svojej škole (ZŠ s MŠ Na Hôrke) došlou faktúrou za 

elektrinu so zvýšenou sumou o 900 € len za distribučné poplatky, pritom má zmluvu na 

dodávku elektriny podpísanú do septembra a predpísané zálohové platby za spotrebu (v 

pôvodne predpísanej výške). 

RNDr. Rácová – informovala sa, ako sú na tom materské školy, akých majú dodávateľov. 



PaedDr. Orságová – uviedla, že toto ide mimo školstva, lebo to obstaráva Mesto za všetky 

svoje objekty – vysúťaží sa za celé Mesto. Najbližšie poskytne prehľad nárastu zálohových 

platieb za energie v materských školách. 

Mgr. Halajová – predstavila svoj spôsob úhrady – ako to ona ako riaditeľka školy plánuje 

riešiť. Nie sú ešte nové platby za teplo z NTS, ale MŠVVaŠ to bude dofinancovávať. 

 

RNDr. Rácová – informovala o zámere počkať na účasť všetkých členov komisie v počte 13, 

ale nakoľko sa dve členky ospravedlnili a je potrebné zvoliť si podpredsedu komisie, 

pristúpila k voľbe návrhom Ing. Hatalu za podpredsedu. Nikto nemal iný návrh a dala o ňom 

hlasovať.  

Za: 11          Zdržal sa: 0         Proti: 0 

Ing. Miloslav Hatala bol jednohlasne zvolený za podpredsedu Komisie MsZ v Nitre pre 

mládež, školstvo a vzdelávanie. 

 

RNDr. Rácová – informovala o príprave volieb do mestskej školskej rady – materiál pripravil 

OŠMaŠ (Príloha č.3). 

 

PaedDr. Orságová – informovala, že v poslednej dobe riešila dva prípady šikanovania detí 

učiteľom. Rodičia v posednom období neriešia podnety s riaditeľom školy, ale obracajú sa 

priamo na vedúcu OŠMaŠ alebo na poslancov mestského zastupiteľstva. Mala pohovory 

riaditeľmi, riaditelia to riešili v školách okrem pohovorov aj anonymnými dotazníkmi a na 

základe výsledkov prijali opatrenia. Pripravuje sa aj vzdelávanie pre školy – ako postupovať 

v takýchto prípadoch. Nárast takéhoto správania je výrazný po období pandémie. 

RNDr. Rácová – podotkla, že má dlhoročné skúsenosti, ale prekvapil ju aj spôsob riešenia 

situácie zo strany vedenia školy. Odporúča riaditeľom  škôl obrátiť sa  na odborníkov.  

Mgr. Halajová – uviedla, že školy majú smernice na riešenie týchto problémov, majú aj 

školských psychológov. Ak by sa to opakovalo, potom sa treba obrátiť na odborníkov. 

Mgr. Pauličková – doplnila, že každá škola by mala mať školského psychológa, vzhľadom 

k charakteru vyskytujúcich sa problémov. Vo vzťahu k problematike šikanovania uviedla, že 

CPP opakovane zabezpečilo interaktívny seminár pre školských psychológov a koordinátorov 

prevencie ZŠ i SŠ tak, aby každá škola mala pedagogického zamestnanca kompetentného 

zabezpečiť prvotné kroky pri výskyte šikanovania. Inkluzívny tím je široko nastavený 

v zmysle kategórií odborných a pedagogických zamestnancov, silné obsadenie v ňom má 

školský špeciálny pedagóg a asistent učiteľa. Riešenie problému šikany však z členov 

školského podporného tímu prislúcha školskému psychológovi, v prípade potreby školy môžu 

kontaktovať poradenské zariadenie. 

RNDr. Rácová – súhlasila ponechať riešenie tohto problému na školy a učiteľov, ale 

zdôraznila, že každá škola by mala mať školského psychológa. 

Mgr. Pauličková – podotkla, že mnohé pracovné miesta školských psychológov sú 

financované z projektov, ale tie, keď skončia, nevie sa, čo ďalej. 

Ing. Hatala – uviedol, že podľa informácií z rady školy aj v ZŠ kráľa Svätopluka mali 

školského psychológa, ale dal výpoveď, odvtedy nevedia získať nového. Psychológov je dosť 

na úrovni personálnych firiem, ale nie v školách. 

Mgr. Halajová – vysvetlila, aká je situácia u nich v škole - aj oni majú školského špeciálneho 

pedagóga a asistentov z projektu. Školských psychológov je málo, robili výber, školu stojí 

jeden takýto zamestnanec 1 800 – 2 000 € aj s odvodmi, preto je potrebné aj jeho doplácanie.  

RNDr. Rácová – skonštatovala, že keby sa zrátali všetky potreby škôl, bola by to veľká suma 

a Mesto by mohlo mať problém to utiahnuť. 

Mgr. Pauličková – doplnila, že tiež ako poradenské zariadenie majú finančné problémy, sú 

v zriaďovateľskej pôsobnosti RÚŠS a napriek podpore zriaďovateľa nie sú personálne 



kapacity poradenských zariadení  postačujúce na „suplovanie“ školských podporných tímov 

na školách – nedá sa to kapacitne zvládnuť. 

Mgr. Špoták – vyčíslil, že Mesto by stálo financovanie školských psychológov na 14 ZŠ 340 

tisíc € ročne. Na budúcom zasadnutí komisie predstaví výsledky dotazníka programu Planet 

Youth, v nadväznosti na to sa vytvorí pracovná skupina, ktorá pripraví akčný plán – 2 – 3 

ročný, v ktorom sa identifikujú miesta, budú sa prijímať opatrenia a realizovať aktivity. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že diskutovala o potrebe vytvorenia podporných inkluzívnych 

tímov v školách s bývalým ministrom školstva a je na škodu veci, že teraz sa to mení. 

Mgr. Halajová – doplnila, že v škole majú 4 deti s autizmom, ktoré sú začlenené v bežnej 

triede a ešte ďalších 40 začlenených detí s inými potrebami, takže je to veľmi náročné. 

Mgr. Podoba – podotkol, že je chvályhodné, že ministerstvo školstva financuje tieto pracovné 

pozície, ale malo by sa na tom podieľať aj Mesto. 

P. Gajdošová – upresnila, že Mesto dáva školám 300 tisíc € na asistentov učiteľa. 

Mgr. Halajová – uviedla, že Mesto nemôže v tomto prípade suplovať ministerstvo. Štát vždy 

nájde nejaké zdroje na ich financovanie. 

Mgr. Pauličková – upozornila na rôzne kompetencie jednotlivých členov školských 

podporných tímov, čo ilustrovala poukázaním na kvalifikačné predpoklady asistentov učiteľa 

a školských psychológov. 

PaedDr. Orságová – zdôraznila tento problém s asistentmi aj materských školách, nakoľko je 

na ministerstve školstva návrh na novelu zákona, ktorý obsahuje aj právny nárok dieťaťa na 

miesto v materskej škole a ak by to vstúpilo do platnosti, museli by sa prijímať všetky deti, aj 

so zdravotným znevýhodnením a bol by nedostatok asistentov. V súčasnosti máme takýchto 

asistentov financovaných cez projekt z ÚPSVaR. Mestá na toto nemajú finančné zdroje. 

RNDr. Rácová – pripomenula náročnú situáciu aj s deťmi z Ukrajiny, ktoré navštevujú naše 

školy, zatiaľ ich umiestnenie zvládame. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že v tomto prípade máme dobré skúsenosti s organizáciou 

COMIN, ktorá spolupracuje aj s UNICEF. Máme tieto deti umiestnené v základných školách 

– prednostne išli tam, kde boli voľné kapacity – ZŠ Krčméryho a ZŠ s MŠ Novozámocká, 

potom boli umiestnené vo väčšom počte v ZŠ s MŠ Na Hôrke, ZŠ Fatranská, v iných 

základných školách je zopár detí. Spomenula aj nedávno vytvorený rebríček škôl INEKO, ale 

nepovažuje to za relevantné. 

Mgr. Halajová – doplnila, že ona ako dlhoročná riaditeľka školy nereflektuje na takéto 

hodnotenia, ale je hrdá na to, že na stredné školy posiela ich škola kvalitných žiakov. 

 

K bodu 5/ 

Diskusia 
 

Nikto z členov komisie nemal diskusný príspevok. 

 

 

K bodu 6/ 

Záver 
RNDr. Rácová  - poďakovala prítomným za účasť.  

 

 

 

   .........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                    RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 


